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Den 13. december 2017 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 209 (MOF alm. del) stillet 29. november 

2017 efter ønske fra af Christian Rabjerg Madsen (S). 

Spørgsmål nr. 209 
”Vil ministeren redegøre for, hvor meget tøj danske virksomheder hvert år får brændt og hvorfor de 
gør det?” 

 

Svar 
Jeg har forelagt spørgsmålet Miljøstyrelsen, som oplyser at: 

  

”Der findes ikke tal på, hvor store mængder tøj danske virksomheder årligt kasserer. En opgørelse fra 

2010 viser, at vi i Danmark samlet set bruger 89.000 tons tekstiler om året. Af disse indsamles 41.000 

tons til genbrug, mens de resterende 48.000 tons ikke er kortlagt. Miljøstyrelsen er pt. ved at få 

opdateret data om tekstilstrømmene i Danmark, der forventes klar primo 2018.  

 

Ifølge affaldsbekendtgørelsen skal virksomheder kildesortere deres affald. Hovedreglen er, at 

virksomheder skal udsortere det affald, som kan genanvendes eller klargøres til genbrug.  

Det er en kommunal opgave at klassificere virksomhedernes affald, det vil sige at angive, hvilke del af 

virksomhedens affald, der skal udsorteres fx til genanvendelse, og hvilken del, der skal sendes til 

forbrænding. Det gælder også for virksomhedens tekstilaffald, som normalt vil blive klassificeret som 

genanvendeligt. Kommunerne har således allerede i dag mulighed for at klassificere materialer som 

genanvendelige, hvorefter det ikke må sendes til forbrænding. Det er ligeledes en kommunal opgave at 

føre tilsyn med, om virksomhederne overholder kommunens regulativer for erhvervsaffald.  

 

Det er således Miljøstyrelsens vurdering, at der hos kommunerne allerede eksisterer muligheder til at 

forebygge, at tekstiler ender i forbrændingsanlægget.” 
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